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Készült: Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. április 29. napján 14
00

 

órakor a Kadarkúti Közös Önkormányzati Hivatal I. emeleti tárgyalótermében kezdődő  

nyilvános képviselő-testületi üléséről. 

 

 

Jelen vannak: Karsai József   polgármester 

 Benke József   alpolgármester 

  Tálos Zoltán   külsős alpolgármester 

  Horváth Ferencné  külsős alpolgármester  

 Erdős Sándor János képviselő  

 Horeczki László  képviselő  

 Lóki József   képviselő 

 Rózsa János  képviselő 

 

 Dr. Horváth Zsolt  jegyző 

 Bagladiné Kovács Mária  aljegyző 

  Jáger János   Geokör Hungary Kft. képviselője 

 Sós Attila   Kadarkúti Önkormányzati tűzoltóság 

 Róth Zoltán   Kaposvári Hivatásos Tűzoltóparancsnokság  

 Hajdú Gyula  könyvvizsgáló 

 Lábodi Diána   SZASZK intézményvezető  

 

Bejelentéssel távol maradt:  
  Pintér Gergő  képviselő 

 

 

Karsai József polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy Kadarkút Város 

Önkormányzata Képviselő-testülete 7 tagja közül 6 fő megjelent, az ülés határozatképes, az 

ülést megnyitja.  

Karsai József polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület a 2. majd a 5. és a 3. 

napirendet tárgyalja elsőként. 

 

 

 

Napirend:  

 

1. A tűzvédelem helyzetéről szóló tájékoztató és az aktuális feladatok 

ellátásáról szóló beszámoló tárgyalása 

Előadó: Horváth Attila tűzoltóparancsnok 

 

2. Kadarkút Város Önkormányzata 2014. évi gazdálkodásáról szóló  

  beszámoló tárgyalása, zárszámadási rendelet elfogadása 

 Előadó: Karsai József polgármester 
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3. Kadarkút Pipacs utca, és Rákóczi utca vízrendezése 

  Előadó: Karsai József polgármester 

 

4. A Kadarkúti Közös Önkormányzati Hivatal alakításáról és 

fenntartásáról szóló megállapodás módosítása 

 Előadó: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 

5. A Kadarkúti Közös Önkormányzati Hivatal 2014. évi gazdálkodásáról 

szóló beszámoló tárgyalása 

Előadó: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 

 

6. A  gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló 

beszámoló tárgyalása 

Előadó: Lábodi Diána SZASZK Intézményvezető 

 

7. A települési támogatás és az önkormányzat által nyújtott egyéb 

szociális ellátások és alapszolgáltatások helyi szabályairól szóló 

2/2015.(II.28.) önkormányzati rendelet módosítása 

Előadó: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 

8. A temetőkről és a temetkezésről szóló 14/2009. (VI.26.) önkormányzati 

rendelet módosítása 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

9. Temetői közszolgáltatásra pályázat kiírása 

Előadó: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 

10. Kadarkút Város Önkormányzata 2015-2020. évre szóló 

Gazdasági Programjának tárgyalása 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

11. Kadarkút város Önkormányzat tulajdonát képező kadarkúti 066 hrsz, 

valamint Kadarkút 703 hrsz. alatt nyilvántartott közutak 

forgalomszabályozásának kérdése 

Előadó: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 

12. Egyebek 

 

 

A javaslat alapján Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal 

az alábbi határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

43/2015.(IV.29.) önkormányzati határozata 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

módosított napirendet elfogadja. 
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1. A tűzvédelem helyzetéről szóló tájékoztató és az aktuális feladatok ellátásáról szóló 

beszámoló tárgyalása 

Előadó: Sós Attila tűzoltóparancsnok helyettes 

 

 

Karsai József polgármester 

Köszöntöm a Képviselő-testületi ülésen Róth Zoltán százados urat a Kaposvári Hivatásos 

Tűzoltóparancsnokság tűzoltóparancsnokát és Sós Attilát a Kadarkúti Önkormányzati 

Tűzoltóság tűzoltó parancsnokhelyettesét.  

 

A tűzvédelem helyzetéről szóló tájékoztató és az aktuális feladatok ellátásáról szóló 

beszámoló írásban került megküldésre a képviselő-testület számára. 

 

Megkérdezném Sós Attila tűzoltóparancsnok helyettes urat és Róth Zoltán százados urat, 

hogy a beszámolóhoz kívánnak-e szóbeli kiegészítést fűzni. 

 

Sós Attila tűzoltóparancsnok helyettes 

A beszámolót nem kívánom szóban kiegészíteni. 

 

Róth Zoltán Kaposvári Hivatásos Tűzoltóparancsnokság tűzoltóparancsnok 

Az Önkormányzati Tűzoltóság működésével kapcsolatban a beszámolót nem kívánom 

kiegészíteni.  

Szólnék pár szót az Új Országos Tűzvédelmi Szabályzat szabadtéri égetésre vonatkozó 

szabályairól. 2015. március 5.-vel lépett hatályba az Országos Tűzvédelmi Szabályzat.  

A szabályzat különbséget tesz szabadtéri égetés és szabadtéri tűzeset között. A szabadtéri 

égetés alatt egy irányított égetést értünk, amikor az állampolgár saját kertjében keletkezett 

anyagot szeretné megsemmisíteni égetéssel. Az önkormányzatnak van rendelkezési joga arra, 

hogy a település belterületén milyen módon biztosítja az égetés lehetőségét az állampolgárok 

részére. Úgy tudom, hogy Kadarkútnak van ilyen rendelete. Ez a rendelet csak belterületre 

szól. Az ebben megszabott feltételekkel, meghatározott időpontokon belül az állampolgárok 

körültekintően, egyéb engedély nélkül végezhetik az égetést.  

Az Országos Tűzvédelmi Szabályzat a külterületekre vonatkozóan komoly szabályokat szab 

az égetésre, azt engedélyhez köti. Az engedélyt az illetékes katasztrófavédelmi kirendeltség, 

Kadarkút esetében a Kaposvári Katasztrófavédelmi Kirendeltség adja ki. Az engedély 

megkéréséhez igénylő lapot kell kitölteni. Az engedély kiadása törvényileg illeték köteles, 

melynek összege 3.000 Ft. A kérelemben fel kell tüntetni a pontos területet ahol égetni 

szeretnének, az időpontot, illetve egy pót időpontot, mert az engedély csak adott napra illetve 

pótnapra szól. Meg kell jelölni azokat az eszközöket, amelyek a tűz továbbterjedését 

megakadályozzák. Egy engedély birtokában max. 10 hektáros terület égethető egyszerre. A 10 

hektár feletti területeknél ahányszor 10 hektár annyiszor kell ezt a kérelmet benyújtani. Ha 

valaki engedélyt kapott azt a kirendeltségnek vissza is kell ellenőrizni, hogy az égetéshez a 

felszerelések rendelkezésre állnak, az égetés az engedélyezett időben folyik. Határidő az 

égetésre való kérelem benyújtására a tervezett égetési napot megelőző minimum 10 nap. A 

kirendeltség a kérelmet 5 napon belül elbírálja és határozatot hoz, és elküldi a kérelmező 

részére. 

Ha nem szeretnének égetni akkor a keletkezett hulladékot komposztálóban is össze lehet 

gyűjteni. 
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Karsai József polgármester 

A kérelemhez hiteles tulajdoni lapot is kell csatolni? 

 

Róth Zoltán Kaposvári Hivatásos Tűzoltóparancsnokság tűzoltóparancsnok 

Igen kell, de nem kell a földhivataltól kikérni a másolatot, hanem megfelelő a takarnetről 

letöltött másolat is. 

 

Rózsa János képviselő 

A szőlőben is kötelező engedélyt kérni? 

 

Róth Zoltán Kaposvári Hivatásos Tűzoltóparancsnokság tűzoltóparancsnok 

Ha külterületen van a szőlő akkor igen. 

 

Rózsa János képviselő 

Mi a helyzet akkor, ha én külterületen készítek egy kazánszerűséget és abban égetem el a 

venyigét?  Ha kemencében égetek arra is kell engedély? 

 

Róth Zoltán Kaposvári Hivatásos Tűzoltóparancsnokság tűzoltóparancsnok 

Ha a kazán hiteles tanusítvánnyal rendelkezik, akkor lehet benne égetni, mi zárt égésterű 

tüzelőberendezésre nem tudunk engedélyt adni. Ha kemencét épít az már nem minősül 

szabadtéri égetésnek.  

 

Benke József alpolgármester 

Ha az időjárás miatt nem lehet égetni, akkor mi a teendő? 

 

Róth Zoltán Kaposvári Hivatásos Tűzoltóparancsnokság tűzoltóparancsnok 

Ha az időjárási viszonyok meghiusítják az égetést, akkor a pót napon lehet égetni. Mindkét 

napon nem lehet égetni, tehát vagy a megjelölt napon égetnek vagy a pót napon. 

 

Erdős Sándor János képviselő 

Az engedélyezett égetést Önök ellenőrzik? 

 

Róth Zoltán Kaposvári Hivatásos Tűzoltóparancsnokság tűzoltóparancsnok 

Minden egyes kiadott engedély visszaellenőrzésre kerül. Ellenőrizzük, hogy az állampolgár az 

engedélynek megfelelően hajtotta-e végre az égetést. Ott van probléma ahol kiskaput keresve 

nem a valós adatokat adják meg. Ilyenkor a hatóság kirendeltsége el fog járni az 

állampolgárral szemben. Ha az égetés nem az engedélyben meghatározottak szerint történt 

tűzvédelmi bírság kerül kiszabásra. 

 

Rózsa János képviselő 

Erdő kitermelésnél az ágakat hogyan lehet elégetni? 

  

Róth Zoltán Kaposvári Hivatásos Tűzoltóparancsnokság tűzoltóparancsnok 

A vágástéri hulladék égetése nem minősül szabadtéri égetésnek, ott egy alkalomszerű 

tűzveszélyes cselekmény történik, amire engedéllyel kell rendelkezni a terület tulajdonosától. 

Megfelelő erőeszközt kell biztosítani a terület védelmére, kell rendelkeznie megfelelő 

végzettséggel annak, aki felügyeli az égetést, illetve a vonatkozó szabályokat be kell tartani. 

Ez a tevékenység nem engedélyköteles, csak bejelentés köteles. 
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Rózsa János képviselő 

A lakossági tűzoltó készülékek vizsgálata mikor lesz? 

 

Sós Attila tűzoltóparancsnok helyettes 

2015.05.07.-én 9.00 órától 15.00 óráig, az Önkormányzati Tűzoltóság helyiségében. 

 

Benke József alpolgármester 

A tűzoltó autók nagyon öregek, ezeknek a cseréjére mikor lesz lehetőség? 

 

Róth Zoltán Kaposvári Hivatásos Tűzoltóparancsnokság tűzoltóparancsnok 

Az Önkormányzati Tűzoltóság a tavalyi évben elkezdte az elhelyezésére szolgáló épület 

felújítását és átalakítását, az a véleményem, hogy először ez a projekt záruljon le. A 

tűzoltóság állományában lévő autókat egy felújítás után majd pályázat útján kapják meg az 

egyesületek. Arra vonatkozóan nincs információm, hogy mikor lehet pályázni ezekre a 

járművekre. A gépjármű fecskendők fejlesztése elindult. Úgy gondolom, hogy egy előrelátó 

takarékos gazdálkodással tervezni kell a járművek cseréjét, és számítani kell a pályázati 

lehetőségre is. Az állami normatíva támogatás az idei évre 32 millió forint. Minden évben 6 

millió forint az az összeg amit kötelezően a dologi kiadásra kell fordítani. A fennmaradó 

összeget az épületre lehet fordítani. 

 

Karsai József polgármester 

A tűzoltóság területén a környező településekkel kapcsolatban van egy kis hiányérzetem, mert 

a környező települések önkormányzatai nem támogatják az Önkormányzati Tűzoltóságot. 

Levélben majd megkeresem a polgármestereket ebben az ügyben. Tájékoztatom a képviselő-

testületet, hogy az önkéntes tűzoltó egyesületek versenyére Kadarkúton kerül sor 2015. május 

9.-én. 

 

Karsai József polgármester 

Egyéb kérdés, észrevétel nem lévén aki elfogadja a Kadarkúti Önkormányzati Tűzoltóság 

2014. évi működéséről szóló beszámolót, kérem kézfelemeléssel szavazzon. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

44/2015.(IV.29.) önkormányzati határozata 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete  a 

Kadarkúti Önkormányzati Tűzoltóság 2014. évi 

működéséről szóló  beszámolót az előterjesztés szerinti 

tartalommal elfogadja. 

Felelős: Karsai József polgármester 

Határidő: azonnal. illetve folyamatos 

 

 

2. Kadarkút Város Önkormányzata 2014. évi gazdálkodásáról szóló  

beszámoló tárgyalása, zárszámadási rendelet elfogadása 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

A beszámoló írásban kiadva. 
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     Karsai József polgármester 

 Köszöntöm körűnkben Hajdú Gyula könyvvizsgáló urat aki átnézte a zárszámadást, és kérem 

mondja el a megállapításait. 

 

 Hajdú Gyula könyvvizsgáló 

 Tisztelt Polgármester Úr, tisztelt képviselő-testület. Befejeztem a 2014. évi költségvetési 

beszámoló könyvvizsgálatát. A 2014.-es év jelentős változást hozott a költségvetési szervek 

számvitelében, mert a jogszabály alapjaiban megváltoztatta a költségvetési szervek 

számvitelét. 

 Az idei évtől a költségvetési szerveknek is van eredmény kimutatása, amelyben van mérleg 

szerinti eredmény is. A könyvelésben el kell különíteni egy eredményszemléletű és egy nem 

eredmény szemléletű bevétel költséget. Ebből adódik az, hogy a beszámoló a szerkezetét 

tekintve jelentősen megváltozott az előző évhez képest. A zárszámadási rendelet mellékletei 

között kötelező mellékletek szerepelnek az Államháztartás végrehajtásáról illetve 

számviteléről szóló jogszabálynak az előírása szerint. A 91.§ írja elő azt, hogy milyen 

mellékleteket kell tartalmaznia a zárszámadási rendeletnek. 

 Javasolnám, hogy a vagyonkimutatás melléklettel kerüljön kiegészítésre a zárszámadási 

rendelet, mert ez is egy kötelező melléklet. 

 A zárszámadási rendeletet 638.696.000 Ft költségvetési bevétellel és 668.871.000 

költségvetési kiadással 28.671.000 Ft maradvánnyal elfogadásra javaslom a képviselő-

testületnek. 

 A beszámoló az előírásoknak megfelelő, tartalmazza azokat az adatokat, amelyeket a 

jogszabályok előírnak. A beszámoló megfelel a számviteli törvény előírásainak a 

költségvetési szervek számviteli kötelezettségéről szóló jogszabályi előírásoknak, így az 

önkormányzat vagyoni helyzetéről megbízható és valós képet mutat. 

  

 Karsai József polgármester 
 Felkérem Erdős Sándor János képviselő urat a Gazdasági és Pénzügyi Bizottság elnökét, 

mondja el a Gazdasági és Pénzügyi bizottság véleményét a beszámolóval kapcsolatban. 

 

 Erdős Sándor János képviselő, a Gazdasági és Pénzügyi Bizottság elnöke  

 A Gazdasági és Pénzügy bizottság a beszámolót tárgyalta és elfogadásra javasolja. 

  

 Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt. 

 

Karsai József polgármester 

Kérdés, észrevétel nem lévén aki elfogadja a Kadarkút Város Önkormányzata 2014. évi 

gazdálkodásáról szóló beszámolót, kérem kézfelemeléssel szavazzon. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

45/2015.(IV.29.) önkormányzati határozata 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete  

Kadarkút Város Önkormányzata 2014. évi gazdálkodásáról 

szóló beszámolót az előterjesztés szerinti tartalommal 

elfogadja. 

Felelős: Karsai József polgármester 

Határidő: azonnal 
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Javaslom, hogy a képviselő-testület az előterjesztés szerinti tartalommal alkossa meg 

rendeletét az önkormányzat 2014. évi költségvetésének végrehajtásáról. Aki a javaslattal 

egyetért, kézfelemeléssel szavazzon. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi rendeletet 

alkotta. 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

 

5/2015. (IV.30.) önkormányzati rendelete 

 

az önkormányzat 2014. évi költségvetésének végrehajtásáról 

 

A rendelet teljes terjedelmében a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

3. Kadarkút Pipacs utca, és Rákóczi utca vízrendezése 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

Karsai József polgármester 

A képviselő-testület már a korábbiakban többször beszélt erről a témáról, többször érkezett 

lakossági észrevétel, panasz, bejelentés is a Rákóczi és a Pipacs utcai vízelvezetéssel, 

belvízzel, pincékben lévő vízzel, talajvízzel kapcsolatban. Ismerjük ezt a problémát, a 

település már közel 30 éve maga előtt görgeti. Történtek kisebb nagyobb beavatkozások. A 

település vízrendezése egy következő nagyobb volumenű feladat lesz, ezt indokolja az 

éghajlati viszonyok drasztikus megváltozása is. 

Megkerestem Jáger János mérnök urat aki ennek a résznek a vízügyi dolgával foglalkozik már 

évek óta. Szakmai véleményét kértem arról, hogy mit lehetne kezdeni Kadarkút 

vízrendezésével, mi a probléma. 

Köszöntöm körünkben Jáger János mérnök urat, és kérem, hogy a szakember szemével 

vázolja fel hogyan néz ki Kadarkút vízrendszere, vízelvezető hálózata és hogyan lehetne a 

problémákra fényt deríteni és megoldást találni, és mekkora költségekkel járna mindez. 

 

Jáger János Ügyvezető Geokör Hungary Kft. 

Köszönöm a lehetőségét annak, hogy itt lehetek. Először 1997-ben találkoztam ezzel a 

problémával. Rendelkezésre állnak az akkori mérések és elképzelések, hogy hogyan lehetne a 

lehető legkevesebb pénzből a lehető legegyszerűbben úgy megoldani ezt a problémát hogy 

normalizálódjon a helyzet. Már akkor jeleztük, hogy csak a felszíni vízelvezetés nem lesz 

100%-os megoldás, hiszen csak arra a területre koncentrálódik ahol a probléma jelentkezett. 

Kadarkút város a vízválasztón helyezkedik el. Gyakorlatilag a Kaposnak és a Drávának a 

vízválasztóján. A felszín alatti rétegek is elég furcsán helyezkednek el. Homokfúvásos foltok 

vannak és vannak a mélyebb rétegekben iszapos rétegek. Ezekbe a homokfúvásos foltokba 

beülepedik az iszapos réteg és a vízáteresztő képesség nem olyan, mint máshol. A felszín alatt 

vízzel ellátott lencsék alakulnak ki, amelyeknek nincs kifolyása, és ezek a felszínen nem 

láthatóak.  A Rákóczi utca területén van egy olyan pont ahol kifolyik a lencséből a víz, de 

nagyon nagy a vízgyűjtő területe és összefolyik az a víz ami azon a területen felhalmozódik és 

a víz megjelenik a pincékben. 

Az utcákban kialakított árok hálózat nem biztos, hogy a leghatékonyabban és a leggyorsabban 

vezeti le a vizet a területről. El kellene végezni egy felmérést arra vonatkozóan, hogy az 

elkövetkezendő 20 évben mit csinálunk a nagy csapadékokkal. A település legmagasabb 

pontja a polgármesteri hivatal környéke. Minden víz innen folyik valamelyik irányba. Az 
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árkok kialakításánál nem mindig vették figyelembe a magasságokat, a vízelvezetési 

lehetőségeket. Ez lehet katasztrófa védelmi probléma is, mert leeshet akár 30-60 mm 

csapadék óránként. A város most jutott el arra a pontra, hogy rendszerben próbálja ezt a 

problémát megoldani a lehető legkevesebb költséggel. Ennek a méréseit, a megalapozó 

dolgait el kell végezni. Valószínűleg ez vízjogi engedélyhez kötött munka lesz ez 

természetesen része az ajánlatnak. A lényeg az lenne, hogy a belterületen megjelenő 

felesleges vizeket olyan irányba vezessük el, ami a legkevesebb kárral és költséggel jár. A 

kollegák részéről volt olyan ötlet, hogy egy függőleges drént alakítsunk ki a belterületen, 

amelyből elszivárog a víz. A felmérés végén megnézzük, hogy ezzel a megoldással lehet-e 

számolni, vagy pedig az adott időszak csapadékához igazodva egy gravitációs megoldást 

javasolunk. Ez majd egy konzultációs folyamat része lesz. Ez után egy olyan döntést 

előkészítő munka kerül vissza a képviselő-testület elé ahol már sokkal többet tudunk a 

problémáról. Ha a vízszintet sikerül olyan mértékben stabilizálnunk, hogy a pincékben nem 

áll meg a víz, akkor a lakókat kérjük meg, hogy egy vízzáró vakolatot tegyenek fel a falra. 

 

Benke József alpolgármester 

Javaslom, hogy nézze meg az egyik átemelő szivattyúnkat, mert kútként funkcionál, olyan 

mintha forrás lenne benne melyből folyamatosan jön fel a víz. Kadarkút és környéke tele van 

forrással. Önmagukban az árkok nem oldják meg a problémát ami az átemelő szivattyúban 

jelentkezik, mert a felszín alatti vizek is sok problémát okoznak. 

 

Jáger János Ügyvezető Geokör Hungary Kft. 

Régen kenderáztatónak hívták ezt a részt, és az ősök nem véletlenül használták a területet erre 

a célra, mert ez egy fakadóvizes terület. A térképen van egy belterületi zöld folt, egy mély 

vonulat, a rendezési terv szerint ez egy zöld terület. Erre a területre a csapadékvizek egy 

részének az elvezetése akár kisebb tározással alkalmas lehet. Akár még jóléti hasznosításra is 

lehetőség nyílhat, mert nem biztos, hogy a vizet el kell engedni a vakvilágba. De a felmérések 

nélkül semmi konkrétumot nem tudok mondani. 

 

Lóki József képviselő 

A Rákóczi utcában lakom, ismerem az utcában élők problémáját. A legfontosabb lenne az 

árokrendszer beszintezése és rendbe tétele. 

 

Benke József alpolgármester 

A beszámolóban bent van, hogy ebben a tervezési stádiumban nem tervezünk talajtani és 

talajmechanikai feltárást, viszont úgy gondolom, hogy ez elengedhetetlen lesz a 

későbbiekben. A kérdésem az, hogy az majd a teljes településre kiterjedő tervezéssel 

kapcsolatos költségeket tartalmazza-e? 

 

Jáger János Ügyvezető Geokör Hungary Kft. 

Igen, az majd a későbbiekben lesz. Én itt most azt a feladatot kaptam, hogy ismerjem meg a 

problémát. Műszakilag tisztázzuk először a problémát, utána a terveket egyeztetni kell a helyi 

szakemberekkel,  és a képviselő-testülettel. Több alternatíva kerül kidolgozásra a megoldásra, 

de rendszerben kell gondolkodni.  

 

 

Horváth Ferencné alpolgármester 

Én a Pipacs utcában lakom. A Pipacs utcánál a sínek mellett feltöltötték a hídgyűrűt, 

szerintem ezt lejjebb kellene tenni és kitisztítani. 
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Jáger János Ügyvezető Geokör Hungary Kft. 

A Pipacs utcának van csatlakozása a központhoz, illetve két irányba lehet lefolyása a mikei út 

felé és a vasút felé. 

 

Erdős Sándor János képviselő 

Támogatom, azt hogy nézzük meg, hogy a víz merre tud elfolyni és mi a probléma, mert a 

helyzet egyre romlik. 

A zöld terület a Fő utca és a Hódosi utca közti rész, tehát van vízelvezetési lehetőség. 

 

Több kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt. 

 

Karsai József polgármester 

Mérnök úrnak köszönjük a tájékoztatást. 

 

4. A Kadarkúti Közös Önkormányzati Hivatal alakításáról és fenntartásáról szóló 

megállapodás módosítása 

Előadó: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 

Az előterjesztés írásban kiadva. 

 

A megállapodás módosítását azért kezdeményeztük, hogy egyszerűbbé tegyük az 

önkormányzatok feladatellátását. Amennyiben a két önkormányzat azonos tartalommal 

elfogadja a költségvetésről szóló beszámolót, akkor e miatt ne kelljen együttes testületi ülést 

összehívni, hanem önálló testületi ülés keretében kerítsen erre sort. Ugyanez vonatkozik a 

féléves beszámolóra is. A megállapodás többi pontja változatlan marad. 

 

Karsai József polgármester 

Kérdés, hozzászólás, észrevétel. 

 

Karsai József polgármester 

Kérdés, észrevétel nem lévén, aki elfogadja a Kadarkúti Közös Önkormányzati Hivatal 

alakításáról és fenntartásáról szóló megállapodás módosítását, kérem kézfelemeléssel 

szavazzon. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

46/2015.(IV.29.) önkormányzati határozata 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

Kadarkúti Közös Önkormányzati Hivatal alakításáról és 

fenntartásáról szóló megállapodás módosítását a 

mellékletben foglaltak szerint elfogadja.  

Felelős: Karsai József polgármester 

Határidő: azonnal 
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5. A Kadarkúti Közös Önkormányzati Hivatal 2014. évi gazdálkodásáról szóló beszámoló 

tárgyalása 

Előadó: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 

A beszámoló írásban kiadva. 

   

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt. 

 

Karsai József polgármester 

Javaslom, hogy a Képviselő-testület fogadja el a Kadarkúti Közös Önkormányzati Hivatal 

2014. évi gazdálkodásáról szóló  beszámolót. Aki a javaslattal egyetért, kérem 

kézfelemeléssel szavazzon. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

47/2015.(IV.29.) önkormányzati határozata 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

Kadarkúti Közös Önkormányzati Hivatal 2014. évi 

gazdálkodásáról szóló beszámolót az előterjesztés szerinti 

tartalommal elfogadja. 

Felelős: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

Határidő: azonnal 

 

 

6. A  gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló beszámoló tárgyalása 

Előadó: Lábodi Diána SZASZK Intézményvezető 

    

Az előterjesztés írásban kiadva. 

 

Karsai József polgármester 

Intézményvezető asszony kívánja-e szóban kiegészíteni a beszámolót? 

 

Lábodi Diána SZASZK Intézményvezető 

Szeretném kiemelni azokat a problémákat, amelyek tavaly leggyakrabban jelentkeztek. 

A leggyakoribb probléma a testi, lelki és környezeti elhanyagolás, a nevelési problémák, 

ebből adódóan a magatartási problémák. Ilyen például a verekedés és az öngyilkossági 

kísérlet. A családban a helytelen értékrend felállításából adódnak az anyagi és a megélhetési 

problémák. Vannak életvitellel kapcsolatos problémák, ezek közül kiemelném az italozó 

életmódot. A munkanélküliségből adódik a rendszeres jövedelem hiány. Alapellátásban 20 

gyereket gondoztunk tavaly, ebből 8 gyermeket kellett védelembe vennünk. 4 gyerek 

kiemelésre került a családból. 

 

Karsai József polgármester a beszámolót vitára bocsájtja. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt. 
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Karsai József polgármester 

Meg kell állapítanom, hogy Kadarkút Város Önkormányzata a gyermekvédelmi feladatait a 

lehetőségekhez mérten maximálisan ellátja. Ami nekem szívfájdalmam, hogy a gyerekek 

mellett, akit még meg kell szólítani ebben a szegmensben az a szülő. Én sok esetben nem 

látom a szülők együttműködését azokkal a szakemberekkel és intézményekkel, akik segíteni 

szeretnének. Sajnálatos módon a szülőkkel nem tudunk mit kezdeni. Ezek a szülők a 

legnagyobb okozói annak, hogy ezek a gyerekek testileg, lelkileg, szellemileg nem tudnak 

megfelelő módon fejlődni. Úgy gondolom, hogy mi mindent megteszünk azért, hogy a 

gyerekek ezen a településen megkapják azokat a szolgáltatásokat és ellátásokat amelyek az 

egészséges testi, szellemi fejlődéshez szükségesek. Köszönöm azoknak a munkáját akik ezen 

fáradoznak, de amíg a szülők a szemléletükön nem változtatnak, addig szélmalom harcot 

vívunk. Nem értek egyet azzal sem, hogy a család a legjobb nevelő erő. Volt szerencsém  

nevelőszülőkkel beszélni és bizony sok helyen a gyerekeknek jobb helyük van, mint a 

családban. 

 

Javaslom, hogy a Képviselő-testület fogadja el a Gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 

ellátásáról szóló beszámolót. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

48/2015.(IV.29.) önkormányzati határozata 

 

 

Kadarkút  Város  Önkormányzata Képviselő-testülete  a 

Gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról 

szóló beszámolót  az előterjesztés szerinti tartalommal  

elfogadja. 

Felelős: Karsai József polgármester 

  Határidő: azonnal 

 

 

7. A települési támogatás és az önkormányzat által nyújtott egyéb szociális ellátások és 

alapszolgáltatások helyi szabályairól szóló 2/2015.(II.28.) önkormányzati rendelet 

módosítása 

Előadó: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 

Karsai József polgármester 

Az önkormányzati rendelet módosítását én indítványoztam, mert működés közben 

találkoztam olyan esetekkel, amelyek ezt indokolták, és úgy gondolom, hogy ez a rendszer 

túlszabályozott. Kértem, hogy a mindennapi élethez igazítsuk a rendeletet. Belekerült az 

élelmiszer és ruházat biztosításához szükséges települési támogatás is. javaoltam továbbá, 

hogy a támogatás gyors ill. sok esetben azonnali biztosítása érdekében a Humánügyi 

Bizottsági hatáskör helyett polgármesteri hatáskörbe kerüljenek a rendkívüli települési 

támogatások. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt. 
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Karsai József polgármester 

Javaslom, hogy a képviselő-testület az előterjesztés szerinti tartalommal alkossa meg 

rendeletét a települési támogatás és az önkormányzat által nyújtott egyéb szociális ellátások és 

alapszolgáltatások helyi szabályairól szóló 2/2015.(II.28.) önkormányzati rendelet 

módosításáról. 

Aki a javaslattal egyetért, kézfelemeléssel szavazzon. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi rendeletet 

alkotta. 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

 

6/2015. (IV.30.) önkormányzati rendelete 

 

A települési támogatás és az önkormányzat által nyújtott egyéb szociális ellátások és 

 

 alapszolgáltatások helyi szabályairól szóló 2/2015.(II.28.) önkormányzati rendelet  

 

módosításáról. 

 

 

A rendelet teljes terjedelmében a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

 

8. A temetőkről és a temetkezésről szóló 14/2009. (VI.26.) önkormányzati rendelet 

módosítása 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

A képviselő-testület az elmúlt ülésén elfogadta a temető üzemeltetéséről szóló beszámolót. A 

beszámoló kapcsán az üzemeltető 3%-os mértékben javasolta az árakat emelni. 

A képviselő-testület megbízta a jegyzőt, hogy az ezzel kapcsolatos rendelet-tervezetet készítse 

el. A rendelet tervezet elkészült, és megküldésre került a képviselő-testület részére. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt. 

 

Karsai József polgármester 

Javaslom, hogy a képviselő-testület az előterjesztés szerinti tartalommal alkossa meg 

rendeletét a temetkezésről szóló 14/2009. (VI.26.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

Aki a javaslattal egyetért, kézfelemeléssel szavazzon. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal az alábbi rendeletet 

alkotta. 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

 

7/2015. (IV.30.) önkormányzati rendelete 

 

A temetőkről és a temetkezésről szóló 14/2009. (VI.26.) önkormányzati rendelet  

 

módosításáról 
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A rendelet teljes terjedelmében a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

 

 

9. Temetői közszolgáltatásra pályázat kiírása 

Előadó: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 

2005-ben köttetett egy szerződés a Szalai és Társa Bt.-vel, az önkormányzat tulajdonát képező 

temetők kegyeleti közszolgáltatás keretében történő működtetésére. Ez a szerződés ez évben 

lejár. A továbbiakban az önkormányzatnak gondoskodni kell a temető megfelelő 

üzemeltetéséről. Természetesen ezt az önkormányzat megteheti saját maga is amennyiben 

olyan jogosultsággal bíró személyt alkalmaz, illetőleg céget alapít amely a temetői 

szolgáltatás teljeskörű biztosítását el tudja látni. Illetve dönthet arról, hogy a továbbiakban is 

temetői közszolgáltatás szerződés keretében gondoskodik a temetők működtetéséről. A 

temetkezésről szóló 1999.évi XLIII. törvény 39.§-a írja elő, hogy a kegyeleti közszolgáltatási 

szerződés keretében működtetett temetőkhöz kapcsolódóan a közszolgáltatási szerződésnek 

mit kell tartalmaznia. Ezeket a szerződéseket 5 évnél kevesebb és 15 évnél hosszabb időre 

nem lehet kötni. Sem a törvény, sem a végrehajtására vonatkozó kormányrendelet nem írja elő 

azt, hogy milyen módon kell kiválasztani a közszolgáltató személyét. A jogszabály azt írja, 

hogy a közszolgáltatási szerződésben nem lehet kizárni a szolgáltatási szerződés 

meghosszabbításának a lehetőségét. A képviselő-testületnek van egy helyi közbeszerzési 

szabályzata ami arról szól, hogy szolgáltatás vásárlása, nyújtása tekintetében legalább három 

ajánlatot szükséges kérnie. Teljesen bizonyos, hogy nem kell közbeszerzési eljárást 

lefolytatni, ugyanis ha megtekintjük a jelenlegi szerződést, akkor abban is látható, hogy az 

első évben a közszolgáltatást nyújtó 500.000 forintot a későbbiekben pedig éves szinten 

300.000 forint összeget ajánlott fel a temető üzemeltetésével kapcsolatos szolgáltatás 

biztosításához kapcsolódóan, egyéb lehetőségek biztosítása érdekében. Ha csak az 500.000 

forintot nézem 15 éves intervallumban számolva, akkor sem éri el a jelenlegi közbeszerzési 

törvényben meghatározott 8 millió forintos értékhatárt, ami a szolgáltatás vásárlására irányul. 

A jelenlegi szerződésbe sajnálatos módon nincs beleírva, az hogy pályáztatás nélkül lehetőség 

nyílna a szerződés meghosszabbítására. A képviselő-testületnek abban kellene döntenie, hogy 

megfelelő előkészítést követően meghívásos eljárás keretében lefolytatja a közszolgáltató 

kiválasztását, amennyiben nem kívánja saját maga üzemeltetni az önkormányzati tulajdonú 

temetőket. 

 

Karsai József polgármester 

Én úgy gondolom, hogy a temető jelenlegi üzemeltetője közmegelégedésre végzi a 

tevékenységét a településen. Javaslom, hogy a képviselő-testület bízza meg a jegyző urat, 

hogy a következő testületi ülésre terjessze be az ajánlati felhívást. 

 

Benke József alpolgármester 

Ki dönti el, hogy kik kerülnek meghívásra? 

 

Karsai József polgármester 

A képviselő-testület fog dönteni nyilvános ülésen a meghívásról. 

 

Egyéb hozzászólás nem lévén javaslom, hogy a Képviselő-testület bízza meg a jegyző urat, 

hogy a  következő képviselő-testületi ülésre terjessze be az ajánlati felhívást. Aki a javaslattal 
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egyetért, kérem kézfelemeléssel szavazzon. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

49/2015.(IV.29.) önkormányzati határozata 

 

 

Kadarkút  Város  Önkormányzata Képviselő-testülete 

megbízza a jegyzőt, hogy a következő képviselő-testületi 

ülésre terjessze be a temetőüzemeltetésre vonatkozó 

pályázat ajánlati felhívását. 

Felelős: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

  Határidő: 2015.05. 28. 

 

 

10. Kadarkút Város Önkormányzata 2015-2020. évre szóló Gazdasági Programjának 

tárgyalása 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény előírja, hogy a képviselő testület hosszú 

távú fejlesztési elképzeléseit gazdasági programban rögzíti, mely elkészítéséért a helyi 

önkormányzat felelős. A Gazdasági Programot a Képviselő-testület megbizatásának 

időtartamára, vagy azt meghaladó időszakra készíti el. A Gazdasági Program elkészítésének 

határideje az alakuló üléstől számított 6 hónap. Mivel a képviselő-testület tagjaitól nem 

kaptam különösebb instrukciót a Gazdasági Program elkészítésére, ezért megpróbáltam 

magam felvázolni egy Gazdasági Programot. 

A Gazdasági Program reményeim szerint már egy állandó jogszabályi környezetben 

íródhatott, melynek bevezető részében rámutattam arra, hogy az önkormányzatok mozgástere, 

feladatellátása leszűkült. Sok feladat elkerült az önkormányzatoktól, gondolok itt az oktatásra 

a szociális feladatokra és a fejlesztési feladatok egy részére is. Ez azt jelenti, hogy az 

önkormányzat jelentősége, mozgástere jelentősen leszűkült. Az elmúlt évek jogalkotása a 

központosítás irányába hatott. Véleményem szerint ez nem jó, mert a problémát ott kell 

megoldani ahol ez a probléma keletkezett. Jelen pillanatban ettől erőteljesen eltávolodtunk. 

Az önkormányzatok finanszírozása jobbnak mondható mint az előző időszakban, viszont 

annyira bürokratikus és túlszabályozott, hogy jelentős részben megköti az önkormányzatok 

szabad mozgásterét. Az állami pénzek felhasználásában az önkormányzatoknak egyéb 

mozgástere nincs. Fejlesztések tekintetében az imént elmondottak alapján csak az EU-s 

források és saját források terhére van lehetőség. 

A demográfiai adatok sem hatnak kedvezően, mert tovább csökkent a település lakossága. Az 

elmúlt választási ciklusra 90 fővel kevesebb 0-18 éves korú gyermek él a településen. Fő 

probléma, hogy a kevés gyermek közül, a nagy többség olyan családba születik ahol 

születésénél fogva hátrányos, vagy halmozottan hátrányos helyzetű. A munkaképes 19-60 

éves korú lakosság száma is csökken a településen. 58-an élnek kevesebben mint a 2010-es 

nyitó adatnál. Ez azt jelenti, hogy elvándorlás is van a településről. Az örömömre szolgál, 

hogy a sok eladó házból Kadarkúton sok gazdára is talált az utóbbi hónapokban. A 61 év 

felettiek létszáma is növekedett 20 fővel, ez számomra azt jelenti, hogy az idősek ellátásáról 

továbbra is jó színvonalon gondoskodni kell, mert a létszámuk gyarapszik. 
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1862 fő munkavállalási korú népesség van jelen pillanatban ma Kadarkúton. Közülük 268 fő 

a nyilvántartott álláskereső, akik közül 73 fő tartós munkanélküli. Ez azt jelenti, hogy egy 

éven belül nem tudott elhelyezkedni. Fontos jelzés a képviselő-testület számára, hogy az 

életkor szerinti megoszlásban 25 év alatti álláskereső 54 fő, ez nagyon magas szám. 50 évnél 

idősebb álláskereső 79 fő, pályakezdő 57 fő. Úgy gondolom, hogy ez indokolja a képzési 

struktúra jelentős átgondolását és átalakítását, mert az itt végzett fiataloknak a nagy része 

munkanélküli lesz, tehát olyan képzésben vett részt, amely képzéssel nem tudott megjelenni a 

munkaerő piacon, vagy olyan színvonalú képzést kapott, amely nem tette lehetővé, hogy a 

munkaerő piacon megjelenjen. Az is beszédes adat, hogy a 258 álláskeresőből 120 fő 8 

általános iskolai vagy alacsonyabb végzettségű. Tehát majdnem a fele teljesen képzetlen. A 

munkanélküliségi ráta jelen pillanatban 14,39%, ami megyei átlag. Ezekből az adatokból 

számomra kitűnik, hogy nagyon nehéz a munkahely teremtés abban a közegben ahol a 

munkanélkülieknek több mint a fele alacsony iskolai képzettségű, amelyhez társul egy 

mentális és egy morális probléma, ami alatt én a munkához való viszonyt értem. Társul még 

egy mély társadalmi probléma ami ezeket az embereket éveken keresztül hagyta, hogy munka 

nélkül tudjanak élni és megélni. Úgy gondolom, hogy ezen változtatni kell, ezeket az 

embereket képezni kell. Én úgy látom, hogy a munkaügyi központ és az EU által 

finanszírozott munkanélküli képzések nem érnek semmit. 

A Kadarkúton 11 vállalkozással több működik az előző ciklus nyitó adatához képest. Az 

egyéni és társas vállalkozások fele fele arányban vannak, szolgáltatás szakterület 99, 

építőipari szakterület 12, mezőgazdasági területen 11 vállalkozás működik. Továbbra is 

probléma, hogy a vállalkozások döntő többsége vagy egyéni vállalkozás, vagy egy esetleg két 

főt foglalkoztat. Jelentősebb létszámot foglalkoztató vállalkozás nincs a településen. 

A közfoglalkoztatáson belül megkülönböztetünk értékteremtő, hosszútávú és rövidtávú 

közfoglalkoztatást. A képviselő-testület már döntött arról, hogy a szociális forrásainak nagy 

részét a közfoglalkoztatás önrészéhez biztosítja. Jó lenne ha az értékteremtő 

közfoglalkoztatásból szociális szövetkezetek tudnának létrejönni.  

Az önkormányzatnak öt intézménye van, ezek a hivatal, az óvoda, a könyvtár, a művelődési 

ház és a szociális alapszolgáltatási központ. Az a cél, hogy ezen intézmények jó színvonalon 

nyújtsanak szolgáltatást a helyi lakosság számára. Fontos célként fogalmaztam meg, hogy 

szociális területen minden ellátottat próbáljanak meg felkutatni és elérni ezen intézmények, 

mert ez az intézmények további finanszírozásának elengedhetetlen feltétele. 

A Gazdasági Program célkitűzései között elsődleges a munkahelyteremtés. Munkahely 

teremtésről beszélni nagyon nehéz, mert azok a cégek akik munkahelyet tudnának teremteni, 

bizonyos színvonalat elvárnak. Nem azoknak az embereknek szeretnének munkahelyet 

teremteni akik régóta munkanélküliek, mert nem tudják azt a munkát elvégezni amit elvárna a 

munkaadó. Ezeket az embereket el kellene juttatni arra a szintre, hogy a munkaerő piacon 

versenyképesen meg tudjanak jelenni. Az önkormányzat az önkormányzati törvényben előírt 

feladatok ellátásáért felel. Arra nincs forrása, hogy gyárat építsen, de ha lenne is az üzemnek 

gazdaságosan kellene működni. Az önkormányzat a munkahely teremtés feltételeinek az 

elősegítése érdekében az iparterület kialakítására pályázatot nyújthat be. A rendezési terv 

módosítása a végső szakaszához közeledik. 30 fős varrodát szeretnénk létrehozni, a rendezési 

terv módosításának elfogadása a feltétele annak, hogy a pályázatot be tudják nyújtani. 

Kadarkúton a mezőgazdaság lenne az a terület ahol szakképzetlen munkaerőt lehetne 

alkalmazni, de a mezőgazdaság nem azon az úton halad ami jelentős kézi erő foglalkoztatását 

tenné lehetővé, hanem jó és korszerű gépek végzik már a munkát. 

A fejlesztési elképzelések: a közműfejlesztés, az iparterület a csatorna hálózat kialakítása a 

csatornázatlan területeken, a járda felújítás, a csapadékelvezető rendszer kialakítása, az utak 

felújítása, önkormányzati bérlakások felújítása, parkolók kialakítása, városközpont 

rehabilitációja, peremterületek fejlesztése, új ivóvíz kút fúrása. 
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A fejlesztések a Megyei Fejlesztési Tervel összhangban lettek előterjesztve. Intézményi 

fejlesztésnél a sportcsarnok építését, az egészségház építését, a helytörténeti gyűjtemény 

kialakítását írtam. 

Intézményi gazdálkodásnál fontos dolog a finanszírozotti létszámon történő intézmény 

működtetés. Állami pénzt csak állami feladatra lehet fordítani. Az állam által adott pénzeket 

arra a feladatra lehet csak fordítani amire adták. Ezért lényeges a helyi adópolitika kialakítása. 

Mindenkiben tudatosítani kell, hogy fejlesztést csak lakossági közreműködéssel lehet 

megvalósítani. Ha a képviselő-testület nem dolgoz ki egy új adópolitikát akkor lemond a 

fejlesztésekről, mert a fejlesztésekhez saját erő szükséges.  

A Gazdasági Programot igyekeztem reálisan összeállítani, ha valakinek más elképzelése van, 

kérem jelezze. 

 

Horeczki László képviselő 

A Gazdasági Programmal kapcsolatban azért nem adtam be javaslatot, mert a Gazdasági 

Programban szereplő dolgokról már beszéltünk, a képviselő-testületen belül egyetértés volt 

róla. Maximálisan benne van minden, amire Kadarkútnak szüksége lenne. Ha ennek a 

programnak 50%-a megvalósul az elkövetkezendő négy és fél évben akkor örülhetünk. A 

másik ok amiért nem adtam be javaslatot, mert 4 évvel  ezelőtt letettem a polgármester úr 

asztalára egy munkahely teremtéssel kapcsolatos részletes anyagot, úgy gondolom, hogy ez 

most is aktuális. 

Számomra elszomorító, hogy Kadarkút lakossága 2533 főre csökkent, hozzátéve azt, hogy ez 

a létszám a 60-as évek elején 3 ezer fő felett volt. Ami még elszomorítóbb, hogy az 

összlakosságon belül a felnőtt lakosság aránya 81%. Ez azt jelenti, hogy 19 % a 18 év alatti 

lakosság száma. Ők a fiatalság, ők a jövőnk. A csökkenés oka, hogy kevesebb gyerek születik 

ill. az elvándorlás. Az elvándorlás oka a munkahelyek hiánya amit én folyamatosan próbálok 

napirenden tartani, mert ez egyre aktuálisabb. A 25 év alatti álláskeresők száma 54 fő, ez 

olyan szempontból veszélyes, hogy aki az iskola elvégzése után nem megy el dolgozni és egy 

pár évet otthon tölt munkanélküliként, nagyon nehéz lesz neki beilleszkedni munkahelyre. A 

munkanélküliségi rátát túl magasnak tartom. Az EU-s képzésekről már a kezdetükkor látszott, 

hogy nem lesznek jók mert nem lehet szakmát tanulni pár hónap alatt, amit más három évig 

tanul. A munkahelyteremtést amikor én szóba hozom, soha nem arra gondolok, hogy az 

önkormányzat teremtsen munkahelyeket. Mi csak a gazdasági környezetet teremtjük meg a 

vállalkozók letelepedéséhez. A vállalkozók majd eldöntik azt, hogy kit vesznek fel dolgozni 

és kit nem. A szociális szövetkezetek kialakításának ötlete jó, de azt meg kell vizsgálni, hogy 

mennyire lesz ez hatékony. Az iskola kikerülését az önkormányzat fenntartásából hatalmas 

hibának tartom, mert ha itt maradt volna az iskola és az állam megfelelő összegű pénzt adott 

volna a működtetésre mindenki jobban járt volna. 

A munkahelyteremtés feltételei közül a legelső az iparterület kialakítása. A munkanélküliség 

kezelése a gazdaság beindítása a legnagyobb probléma Kadarkúton. Ez egy 20 éves probléma. 

A mezőgazdaságban a világ arra felé halad, hogy az élő munka igényt csökkentsék, aki teheti 

az gépesít. A helyi adók átdolgozásához szerintem egy széleskörű konzultáció szükséges. A 

Gazdasági Program VI. pontja tartalmazza a havonta megjelenő Kadarkúti Krónikát. 

Szeretném megkérdezni, hogy erről esetleg hallhatnánk-e bővebben.  

Úgy gondolom a Gazdasági Program egy jól összeszedett, reális program, és ha ennek 50%-a 

teljesül akkor örülhetünk. 

 

Benke József alpolgármester 

A Gazdasági Program racionálisan összeállított program. Kadarkút mindig is 

mezőgazdasághoz kötött település volt. A térségünkben meg lehetett volna próbálkozni 
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gyümölcstermesztéssel, mert az alacsony iskolai végzettségűek itt el tudtak volna 

helyezkedni, ehhez azonban kormányzati segítség is kell. 

A programot elfogadásra javaslom. 

 

 

 

Karsai József polgármester 

Konkrét javaslat a Gazdasági Programhoz nem érkezett. 

Horeczki László képviselő úr kérdezte a Kadarkúti Krónikát. A Kadarkúti Krónika akkor 

jelenik meg ha van rá ember aki elkészítse. Jelen pillanatban van, tehát májusban, júniusban, 

júliusban és augusztusban megfog jelenni, mert augusztus 31.-ig van rá közfoglalkoztatás 

keretében ember. Remélem, hogy utána tudjuk folytatni tovább ezt a programot.  

 

Egyéb hozzászólás nem lévén javaslom, hogy a Képviselő-testület fogadja el Kadarkút Város 

Önkormányzata 2014-2019 évre szóló Gazdasági Programját. Aki a javaslattal egyetért, 

kérem kézfelemeléssel szavazzon. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

50/2015.(IV.29.) önkormányzati határozata 

 

 

Kadarkút  Város  Önkormányzata Képviselő-testülete  

Kadarkút Város Önkormányzata 2014-2019. évre szóló 

Gazdasági Programját az előterjesztés szerinti tartalommal 

elfogadja. 

Felelős: Karsai József polgármester 

  Határidő: azonnal illetve folyamatos 

 

 

11. Kadarkút város Önkormányzat tulajdonát képező kadarkúti 066 hrsz, valamint 

Kadarkút 703 hrsz. alatt nyilvántartott közutak forgalomszabályozásának kérdése 

Előadó: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 

Azt tudjuk, hogy a  Kadarkút Vótapusztai út minősége milyen. Az állagromlást 

megakadályozni, illetve megállítani véleményem szerint úgy lehetséges, ha először megoldjuk 

az út vízelvezetését. A kátyúzásnak gyakorlati értelme nincs, a kövezés is időszakos és 

átmeneti megoldás. Az előterjesztés is tartalmazza, hogy 2007-ben az önkormányzat 

készíttetett egy tervet az út felújítására vonatkozóan. Az ehhez kapcsolódó műszaki leírásban 

leírták, hogy 12 tonna tengelyterheléssel számolnak egy olyan tehergépjármű forgalom 

mellett ami 32-50 közötti a napi mértéket tekintve. A 12 tonna tengelyterhelést tulzónak 

tartom, mert egy kéttengelyes pótkocsinál ez már 24 tonna. Mindannyian járunk a Kadarkút-

Rinyakovácsi-Gige-Kiskorpád útvonalon ahol 10 tonnás súlykorlátozás van kirakva. Úgy 

gondolom ha az az út a tervdokumentációban leírt műszaki tartalommal megvalósult volna a 

12 tonna sok. De ha műszaki szempontból valaki azt mondja, hogy lehet 12 tonna akkor 

felmerül a következő kérdés, mégpedig az, hogy a Körmendi utca a 12 tonnát el fogja-e bírni. 

Szerintem nem. A képviselő-testület mint a közút üzemeltetője, tulajdonosa és fenntartója 

megteheti azt, hogy közúti jelzőtáblákat helyez ki a sebesség és súlykorlátozásra. Ez egy 
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nagyon összetett probléma, amelyre egyeztetést kellene összehívni. A Trend Zrt helyi 

képviselőjével beszéltem, aki elmondta, hogy a tulajdonos olyan kijelentést tett, hogy 

amennyiben az út melletti területen gazdálkodók hozzájárulnak az út felújításához ezt ő is 

megteszi. Ez indította el azt a gondolatmenetet, hogy próbáljunk egy egyeztetést 

megszervezni.  

Attól, hogy egy út megkap egy aszfalt réteget az út teherbírása nem lesz nagyobb. Az útpadka 

legyalulásával az önkormányzat intézkedést tett arra, hogy a vízelvezetést megoldja.  

Egyrészről figyelembe kell venni az önkormányzat, mint tulajdonosnak az érdekeit, 

másrészről a lakosság érdekeit, aztán a gazdálkodók érdekeit. Ebben kell valamilyen 

konszenzust találni, hogy ez a három érdek találkozzon. 

 

Karsai József polgármester 

Ezen utak személygépjármű forgalomra lettek tervezve. Ezzel szemben előszeretettel 

használják különböző méretű mezőgazdasági gépek, és fa szállító kamionok, akik az 

önkormányzati utak mellett depóznak és amikor szállítanak utána minden helyreállítás nélkül 

távoznak nyerges szerelvényekkel rönköket szállítanak, mindenféle közútkezelői engedély 

nélkül. Az alapelv az lenne, hogy mezőgazdasági gépjármű mezőgazdasági földutakon 

közlekedik amíg a közlekedés azokon megoldható. Ezeket a gazdálkodókat akiknek a területe 

ott van ezen a környéken és használják ezeket az utakat, mindenképpen összehívjuk, és 

megkérdezzük milyen módon tudnák segíteni ezen utak karbantartását. Mert ha ők ebben nem 

partnerek akkor a képviselő-testületnek ki kell raknia a súlykorlátozó táblákat. Meg kell 

követelnie a képviselő-testületnek azt, hogy aki akár önkormányzati földútban is minőségi 

romlást okoz, az  azt állítsa helyre. 

 

Horeczki László képviselő 

Én különbséget tennék a között a vállalkozó között aki esetleg fakitermeléssel foglalkozik, 

nem is Kadarkúti, életében egyszer idejön elvisz 100m3 fát, tönkreteszi az utat és soha többé 

nem látjuk, meg azok között a mezőgazdasági vállalkozók között akik már generációk óta itt 

élnek és ide fizetik az adót. Azzal egyetértek, hogy aki az utat megrongálja az állítsa helyre, 

ha a sarat felhordja az útra takarítsa le. Viszont én azt javasolnám, hogy mielőtt bárki bármit 

mond várjuk meg az egyeztetés végét. 

 

Benke József képviselő 

Ezek az utak nem ekkora terhelésre lettek tervezve, ezt a terhelést az utak nem bírják. 

A mezőgazdasági magatartáson is változtatni kellene. 

 

Lóki József képviselő 

Az egyeztetés mindenképpen szükséges, nem lesz egyszerű mert mindenkinek az érdekeit 

figyelembe kell venni. 

 

Erdős Sándor János 

Nem a kadarkúti mezőgazdasági vállalkozókban látom én itt a nagy problémát, hanem a fát 

szállító idegen kamionokban. 

 

Karsai József polgármester 

Összehívjuk ezt az egyeztetést a gazdálkodókkal és elmondjuk a problémákat, mert valamit 

tenni kellene ebben az ügyben, hogy az értékeinket megvédjük. 

 

A képviselő testület a tájékoztatót tudomásul vette. 
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12. Egyebek 

 

A) Iskola konyha felújítása 

Előadó: Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 

Az elmúlt évben pályázatot nyújtottunk be az iskola főzőkonyha felújítására. A pályázat nem 

nyerte el a támogatást. Megjelent egy új lehetőség a főzőkonyha felújítására. Egy teljeskörű 

felújítás lehetősége biztosítható a pályázat keretében. Országosan 1 milliárd forint áll 

rendelkezésre, ami nem túl sok pénz. Az elmúlt évben benyújtott pályázat bruttó összköltsége 

26.295.604 Ft. volt. Ez az összeg az idén egy kicsit több lesz, mert az eszközbeszerzés keretén 

belül szeretnénk még kiegészíteni a listát. Ebben szerepel nyílászárók cseréje, elektromos 

hálózat korszerűsítése, épületgépészet felújítása és az eszközbeszerzés. A pályázati kiírás 

szerint a 18.000 Ft/fő adóerő képességet el nem érő településeken 95%-os bruttó támogatást 

lehet elérni.  Az önkormányzat az árajánlatokat megkérte. A benyújtandó pályázat bruttó 

összköltsége  28.078.456 Ft melyből az 5%-os önerő 1.403.923 Ft.  

A pályázat benyújtásának határideje 2015.május 29. 

 

Karsai József polgármester vitára bocsájtja a javaslatot. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt. 

 

Karsai József polgármester 

Javaslom, hogy Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete nyújtsa be a 

pályázatot a Nemzetgazdasági Miniszter által, a Magyarország 2015. évi központi 

költségvetéséről szóló 2014.évi C. törvény 3. melléklet II. 9. pont szerinti a gyermekétkeztetés 

feltételeit javító fejlesztések támogatására kiírt felhívásra és vállaljuk az 5%-os önerőt, melyet 

előirányzaton belüli átcsoportosításból biztosítsunk. 

 

Aki ezzel egyetért kérem kézfelemeléssel szavazzon. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

51/2015.(IV.29.) önkormányzati határozata 

 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Kadarkút, Fő 

utca 1. szám alatt található gyermekélelmezési konyha felújítására 

pályázatot nyújt be a Nemzetgazdasági Miniszter által, a 

Magyarország 2015. évi központi költségvetéséről szóló 2014.évi C. 

törvény 3. melléklet II. 9. pont szerinti a gyermekétkeztetés feltételeit 

javító fejlesztések támogatására kiírt felhívásra. 

       

                  A fejlesztés összes költsége        28.078.456 Ft, 

      melyből:  

                  igényelt támogatás (95 %) 26. 674. 533  Ft, 

                  önerő (5 %)         1.403.923  Ft. 
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Kadarkút Város Önkormányzata a 2015. évi költségvetésben, 

előirányzaton belüli átcsoportosításból 1.403.923 Ft-ot, azaz: 

egymillió-négyszázháromezer-kilencszázhuszonhárom forintot 

önerőként rendelkezésre bocsát a fejlesztés megvalósítása céljából. 

 

Határidő: 2015. május 30. 

Felelős: Karsai József polgármester 

 

 

 

B) Felhívás a Kárpátaljai magyar települések megsegítésére 

Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 

A Miniszterelnökség Nemzetpolitikai Államtitkárságától érkezett egy levél a település 

önkormányzatának címezve, melynek tárgya felhívás a Kárpátaljai magyar települések 

megsegítése. Az ottani magyar közösségnél gazdasági vészhelyzet van amit a híradásokból is 

láthattunk. Elindult egy gyűjtési akció és ehhez kérik az önkormányzatok támogatását. 

 

 

 

Karsai József polgármester 

Felveszem a koordinátorokkal a kapcsolatot. Mindenképpen megszervezem az adományok 

gyűjtését, és kérem aki tud segíteni csatlakozzon. 

 

C) Rada Szabina Kadarkút Kossuth L. u. 70 szám alati lakos kérelme 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

Rada Szabina Kadarkút Kossuth L. u. 70. szám alatti lakos kárigényt nyújtott be, amelyben 

azt írja, hogy a Cirtroen Jamper gépjárműve meghibásodott a Kadarkút Vótapusztai út 

útviszonyai miatt, ezért kéri, hogy a mellékelt - gépjármű javítási költségeit - számlát térítsük 

meg. Mellékelte a szakértői véleményt is ami leírja, hogy a gépjármű alkatrészének 

meghibásodása a Vótapusztai út útviszonyai miatt is keletkezhetett. Sajnálattal hallotta, hogy 

nem kerül sor az út felújítására. Amennyiben az út felújítása nem készül el, minden javítási 

számlával az önkormányzathoz fordul. A gépjármű javíttatása anyagi problémát okoz, ezért 

kérte, hogy az Igazságügyi szakértő 25.000 Ft-os és a Major Autó Kft. 62.675 Ft-os számláját 

az önkormányzat fizesse ki. Én jegyző úrnak átadtam ügyiratba ezt az ügyet. A kérelmet 

elutasítottuk, azzal az indokkal hogy ezt nem áll módunkban megtéríteni, mert a gépjármű 

öreg és semmi nem támasztja alá, hogy ezen az úton hibásodott meg. A választ kipostáztuk, a 

kérelmező személyesen felkeresett és kérte, hogy terjesszem be a képviselő-testület elé ezt a 

kérelmet, és a képviselő testület tárgyalja meg, hogy ezen kérelmet a testület támogatja-e vagy 

elutasítja. Kilátásba helyezték, hogy ha nem támogatja a testület akkor felsőbb fórumhoz 

fordulnak.  

 

Dr. Horváth Zsolt jegyző 

 Egy 12 éves autóról van szó ami 1.5 éve került a kérelmező tulajdonába. A válaszlevélben 

leírtuk azt, hogy mielőtt az ő tulajdonába került milyen körülmények között használták az 

autót az nem állapítható meg a szakértői véleményből. Az út állapotát nem vitatjuk. 

Kint van egy 30 km-es sebességkorlátozó tábla amire a szakértő azt mondta, hogy az csak 30 

m-re igaz,  a mezőgazdasági bekötőútig érvényes. Egy dolgot felejtett el a szakértő is és a 

bejelentő is mégpedig azt, hogy közlekedni mindig az út és látási viszonyoknak megfelelő 
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sebességgel kell. Amikor a kérelmező megvette ezt a gépjárművet semmiféle állapotfelmérést 

nem mutatott be a gépjármű akkori állapotáról. 1,5 év után a Vótapusztai 1,6 km oda vissza 

3,2 km-en túl nem tudni, hogy még hol használta az autót. Így gyakorlatilag ennek a 

számlának a kifizetését nem támogatta a polgármester úr. 

 

Tálos Zoltán alpolgármester 

Kiírhatnánk, hogy az útviszonyok miatt az utat mindenki saját felelősségére használja, akkor 

elkerülnénk az ilyen eseteket. 

 

Dr. Horváth Zsolt jegyző 

Az azért nem használható mert ez egy közút. Ezért van kint a sebességkorlátozó tábla. 

 

Benke József alpolgármester 

Itt egyértelműen futómű hibáról van szó? 

 

Dr. Horváth Zsolt jegyző 

Igen futómű hibáról. Egy 12 éves autónál ez akár természetes elhasználódás is lehet. 

 

Karsai József polgármester 

Javaslom, hogy a képviselő-testület utasítsa el Rada Szabina kárigény iránti kérelmét. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

52/2015.(IV.29.) önkormányzati határozata 

 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testülete Karsai 

József polgármester döntését támogatja és  Rada Szabina 

Kadarkút, Kossuth L. u. 70. szám alatti lakos kárigény iránti 

kérelmét elutasítja. A képviselő-testület felkéri a 

polgármestert, hogy erről a kérelmezőt értesítse. 

Határidő: 2015. május 30. 

Felelős: Karsai József polgármester 

 

 

 

D) Bejelentések 

 

-Benke József alpolgármester 

A Rákóczi utcai bejárónál a téli hótoláskor eltolt követ pótolni kellene. A Körmendi utcában 

értékesített ingatlanunk rendbetételére fel kell hívni a tulajdonos figyelmét, mert amikor a 

miénk volt rendbe volt, most meg el van hanyagolva. 

 

Karsai József polgármester 

A követ pótolni fogjuk. Az eladott ingatlan rendbetétele folyamatban van. 
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-Benke József alpolgármester 

Taranyban május végén nevelt gyermekek gyereknapja lesz. Kértek hogy tolmácsoljam, hogy 

az önkormányzat járuljon hozzá anyagilag ehhez. Én javaslom, hogy 10.000 Ft-al támogassuk 

a rendezvényt. 

 

Karsai József polgármester 

Javaslom, hogy a képviselő-testület támogassa 10.000 Ft-al a Taranyban megrendezésre 

kerülő nevelt gyerekek gyereknapi rendezvényét, aki ezzel egyetért kérem kézfelemeléssel 

szavazzon. 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen és 1 nem  szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

53/2015.(IV.29.) önkormányzati határozata 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testülete 10.000 

Ft-al támogatja a Taranyban megrendezésre kerülő nevelt 

gyerekek gyermeknapi rendezvényét a tartalék keret terhére. 

 

Határidő: 2015. május 30. 

Felelős: Karsai József polgármester 

 

 

 

-Benke József alpolgármester 

A közvilágítással kapcsolatban kérdezném, hogy mikor kerülnek fel az új lámpatestek? 

 

Karsai József polgármester 

A kolleganővel átnéztük a dokumentációban szereplő lámpatestek darabszámát és a 

valóságban meglévő lámpatesteket és találtunk a dokumentációban hiányosságot 6 db 

lámpatest hiányzott, ezt kértük beletenni. A jövő héten a tervek el lesznek küldve 

jóváhagyásra, ha ezek megvannak és a képviselő-testület elfogadja, indulhat a kivitelezés. 

 

-Horváth Ferencné alpolgármester 

A Hódos utcában és a Nagy utcában a szennyvízcsövek lefektetésénél nagy gödör van ezzel 

kellene valamit kezdeni. 

 

Karsai József polgármester 

A kivitelezőnek már jeleztem a problémát. 

 

-Horváth Ferencné alpolgármester 

A Pipacs utcában két fa kivágását kérik a lakók, mert sok a levél és ők idősek nehezen 

takarítják össze. 

 

Karsai József polgármester 

Megnézem a fák megmetszésének lehetőségét. 

 

Az Egyebek napirendi ponton belül más kérdés, hozzászólás nem volt. 
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A képviselő-testület egyebet nem tárgyalt. 

 

A polgármester megköszönte a részvételt és a képviselő-testület nyilvános ülését 17
00  

órakor 

bezárta. 

 

 

Kmft. 

 

 

 

 Karsai József Dr. Horváth Zsolt 

 polgármester jegyző 


